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Teema: Tasustamata praktika komisjonis 

Euroopa Ombudsman on oma otsusega tasustamata praktikantide kohta Euroopa välisteenistuse 
delegatsioonides loonud selge pretsedendi kvaliteetse praktika kohta ELi institutsioonides. Kirjalikule 
küsimusele E-004895/2017 antud vastus näitas, et tasustamata praktikantide arv komisjonis kasvab, 
kuid selles ei esitatud aasta koguarve, mis võimaldaks probleemi ulatust paremini hinnata. 
Tasustamata praktikantide suur arv teatavates peadirektoraatides osutab sellele, et noori võidakse 
kasutada odava tööjõuna. Vastupidiselt komisjoni väidetele on teatavad peadirektoraadid aktiivsed 
tasustamata praktikantide värbajad. 

Kirjalikule küsimusele E-004895/2017 tuginedes on meil komisjonile järgmised küsimused. 

Kui suur oli komisjoni igasse peadirektoraati võetud tasustamata praktikantide koguarv 2014., 2015. ja 
2016. aastal? 

Kas komisjon nõustub väitega, et praegune tasustamata praktika süsteem, mis hõlmab teatavates 
peadirektoraatides väga suurel arvul osalisi, on halb tava, mida tuleb muuta? Kas komisjon on 
astunud vastavasuunalisi samme? 

Kuidas tagab komisjon kõigi oma praktikantide jaoks läbipaistva ja õiglase töölevõtmisprotsessi, võttes 
arvesse, et teatavad peadirektoraadid on aktiivsed tasustamata praktikantide värbajad? 


